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      Аннотация

    
        
          Объектом исследования является процесс внедрения ERP-системы на предприятии.
Целью выпускной квалификационной работы является оценка эффективности процесса внедрения системы SAP ERP на предприятии на примере ПАО «МРСК Северо-Запада».
Методологической основой при написании работы являются экономические исследования, а именно сбор информации и фактов о рынке ERP-систем. Применение метода финансовых коэффициентов позволило оценить финансовое положение компании.
В результате исследования установлено, что ERP-системы являются фактором, способствующим эффективному планированию производства и развитию предприятия в целом. Внедрение системы - это комплексная процедура, требующая большого количества подготовки и обладающая высокой степенью неопределенности, ввиду отсутствия типового сценария перехода предприятия на принципы ERP. Внедрение SAP ERP на предприятии ПАО «МРСК Северо-Запада» является значимым проектом для компании в целом. 
Экономическая значимость работы состоит в обобщении теоретического и практического материала по внедрению ERP-систем на предприятиях. Также доказано, что внедрение системы повысит эффективность бизнеса на 5-20%.
        

        
          The object of research is the process of introduction the ERP-system in the concern.
The purpose of the final qualifying work is to assess the effectiveness of the introduction of the SAP ERP system implementation process at the enterprise on the example of PJSC «IDJC of North-West».
The methodological basis for writing the work is economic research, namely the collection of information and facts about the market of ERP-systems. The use of the method of financial ratios made it possible to assess the financial position of the company.
As the result of the study is found that ERP-systems are a factor contributing to effective production planning and development of the con-cern generally. The introduction of the system is a complex procedure, which requires a large preparation and has a high degree of uncertainty, due to the lack of a typical guide of a concern transition to ERP principles. The introduction of SAP ERP at the concern of IDGC of the North-West, PJSC is a significant project for the company as a whole.
The economic value of the work consists in the generalizing of theoretical and practical material on introduction of ERP-systems in enter-prises. It is also proved that the introduction of the system will increase business efficiency by 5-20%.
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